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SESSIÓ ORDINÀRIA DE DIA 28 D’OCTUBRE DE 1999 
 
A la vila d’Artà a vint-i-vuit d’octubre de mil nou-cents noranta nou, quan són 
les vint hores, es reuneixen al saló de sessions de la Casa Consistorial els 
senyors regidors anotats al marge, a fi de celebrar sessió ordinària en primera 
convocatòria, sota la presidència del batle, Montserrat Santandreu Ginard, 
assistit pel secretari accidental Mateu Llodrà Sansaloni. 
 
PUNTS TRACTATS DE L’ORDRE DEL DIA: 
 
_______________________________ Aprovació, si de cas, de les 

actes de les sessions anteriors. 
 
El secretari accidental dóna lectura a les actes de les sessions celebrades pel 
Ple els dies: 26-08-99, 19-09-99 i 13-10-99 i, trobant-les conformes, s’aproven 
per unanimitat. 
 
_______________________________ Aprovació, si de cas de la 

proposta de la modificació de l’acord de Ple de 16 de març de 1999, 
referent a l’expedient de modificació de crèdit 1/99 

 
El senyor Silva (PSOE), president de la  Comissió d’Hisenda, exposa: 
 
El passat dia 16 de març el ple de l’Ajuntament va aprovar la modificació de 
crèdit número 1/99 per import 99.000.000 de pessetes,  del  Romanent líquid 
de tresoreria de 1998 que en total pujava a 103.500.000 pessetes. Aquest 
expedient estava mal plantejat ja que per error no s’havien reservat els 
63.551.043 pessetes corresponents a romanents a incorporar. 
 
Per aquest motiu, se proposa la rectificació d’aquell acord i la modificació de 
crèdit 1/99 quedaria tal i com es detalla a continuació: 
  
Partida  

 
Denominació 

 
Import   

4411 60104
 
POS. Abastiment i Sanejament Artà 

 
39.948.957 

 
 
TOTAL 

 
39.948.957

 
 
Aquest crèdit suplement de crèdit, estaran finançats amb càrrec al Romanent 
líquid de tresoreria disponible que suma el mateix import. 
 
Posat l’assumpte a votació, per unanimitat s’acorda: 
 
 Aprovar la rectificació de l’acord de dia 16 de març, en allò que es 

refereix a l’expedient de modificació de crèdit, essent l’import de 
l’expedient rectificat 39.948.957 pessetes. 

 Retrotreure l’expedient al moment que es va produir el vici i fer les 
corresponents exposicions públiques. 

 
3. Aprovació, si de cas, de l’expedient de modificació de crèdit per a la 

incorporació de romanents de crèdit del Pressupost de l’exercici 
anterior 

 



Continua exposant el senyor 
Silva que aquest expedient 

és una conseqüència de l'anterior i es tracta d'incorporar els romanents de 
crèdit de l’exercici anterior, el qual  quedaria redactat de la següent manera: 

 
  
Partida  

 
Denominació 

 
Import crèdit a 
incorporar  

4122 62200 
 
Obres Centre de Salut 

 
 

11.398.569  
4328 61102 

 
Pla Mirall. Inf. Publ. Soterrament Montferrutx 

 
 

51.322.998  
4521 62204 

 
Pla equipaments esportius 98-99. Piscina 

 
 

107.390  
4631 63500 

 
Mobiliari quarter de Betlem 

 
 

316.756  
5111 61103 

 
Embelliment Montferrutx 

 
 

241.170  
5111 61107 

 
Camins rurals conveni Agricultura 

 
 

164.160  
 

 
TOTAL 

 
 

63.551.043 
 
Aquest expedient es finançarà amb la part de Romanent líquid de tresoreria reservat per a les despeses amb 
finançament afectat. 
 
 
Posat l’assumpte a votació, per unanimitat s’acorda: 
 
 Aprovar l’expedient de modificació de crèdit número 3/99 per a la incorporació de romanents de crèdit de 

l’exercici anterior per import de 63.551.043. 
 Fer la corresponent exposició pública mitjançant anunci en el BOIB. 
 
4. Aprovació, si de cas, de l’expedient de modificació de crèdit dins el vigent pressupost mitjançant 

anullacions o baixes de partides del crèdit de partides que es considerin reductibles. 
 
El senyor Silva explica que amb aquest expedient es tracta d'ajustar a realitat de l’exercici les previsions 
inicials del Pressupost. I les modificacions que es proposen son les següents: 
 
  
Partida  

 
Denominació 

 
Altes 

 
Baixes  

0111 31003 
 
Interessos préstec can Solivellas 

 
525.000

 
  

0111 31004 
 
Interessos compte corrent de crèdit 

 
350.000

 
  

1111 10002 
 
Retribucions alts càrrecs 

 
1.200.000

 
  

2221 21400 
 
Manteniment cotxes Policia 

 
500.000

 
  

2221 62200 
 
Caseta Telecomunicacions de Sant Salvador 

 
700.000

 
  

4122 62200 
 
Obres Centre de Salut 

 
4.300.000

 
  

4327 21300 
 
Reparació i Conservació enllumenat Artà 

 
2.300.000

 
  

4421 21200 
 
Restitució abocador de fems de can Canals 

 
650.000

 
  

4421 22720 
 
Recollida, transport, transferència, etc. de 
fems 

 
14.000.000

 
 

 
4531 23000 

 
Dietes activitats arqueològiques a ses 
Païsses 

 
450.000

 
 

 
7511 61100 

 
Obres complementàries Passeig Marítim 

 
1.150.000

 
  

9112 76100 
 
Aportació a la Mancomunitat del Nord 

 
15.000

 
     



4322 63200 Reformes arxiu, soterrani, 2ª planta la Sala 10.000.000  
4411 60102 

 
Eixamplament síquia na Batlessa – C/. 
Teulera 

  
5.500.000 

 
4431 62200 

 
Obres ampliació cementiri d’Artà 

  
10.640.000  

 
 
TOTALS 

 
26.140.000

 
26.140.000 

 
 
El senyor batle diu que es tracta de regularitzar l’exercici passant doblers d’unes partides a les altres, com se sol 
fer cada any, poc abans de tancar l’exercici econòmic i així aprofitar romanents de partides sobrants. 
 
La senyora Sansó (PP) considera que l’augment de les retribucions d’alts càrrecs és una falta d’ètica per a la 
resta del personal, que considera que les despeses d’arqueologia  les hauria de pagar el CIM i que la dotació a la 
partida dels fems és excessiva. 
 
La senyora Genovart (UM) diu: que s’hauria d’aprovar partida per partida i no global; que considera que l’IBI i 
l’IAE s’haurien de cobrar per separat, per no gravar tant d’un cop al contribuent; que no veu clara la de 
retribucions d’alts càrrecs; que s’haurien de prendre mesures per reciclar els fems i d’aquesta manera abaratir els 
costos; i si la partida d’obres complementàries del Passeig Marítim es refereix a la restitució de papereres, li 
sembla que les que s’han collocades no son les adequades i que la partida és excessiva. Per tant, si l’expedient 
es vota en conjunt, ella votarà en contra. 
 
El senyor Adrián (EU-Els Verds) recorda que les retribucions d’alts càrrecs, en el seu dia, no va tenir consens i 
considera de mal gust la seva inclusió a un expedient conjunt, per la qual cosa  i si es vol recollir el sentiment dels 
regidors, demana que es voti apart. 
 
El senyor batle li contesta que l’expedient és únic com sempre i no es desdoblarà. Que l’augment de les 
retribucions d’alts càrrecs  ve motivat perquè el senyor Sureda només tenia mitja jornada i ara la dedicació del 
senyor Silva és completa. 
 
El senyor Adrián diu que les altres partides són de caràcter tècnic i que aquesta és de caràcter polític. Es tracta 
de colar, segons ell,  aquestes darreres dins les altres. 
 
El senyor batle contesta a la representant del PP que també ell considera que l’augment dels fems és excessiu 
però que els costos han augmentat considerablement  i aquest desfasament s’ha de corregir. També aclareix a la 
representant de UM que anualment es fan dues cobrances: la primera dels imposts i taxes pròpiament municipals 
i la segona dels tributs gestionats per l’estat,  i que la restitució de les papereres del Passeig Marítim es fan com  
a conseqüència dels actes vandàlics que coneixem i s'han de posar les que figuren en el projecte, perquè sinó 
Costes no recepcionaria l’obra. 
 
El senyor Guiscafrè (UIA) respon a la representant del PP que el CIM no mana fer excavacions sinó que les 
autoritza. D’altra banda, es tasca de l’Ajuntament conservar el Patrimoni i  fomentar les excavacions. Les 
excavacions són positives i atreuen més visitants a Ses Païsses, visitants que, d’altra banda enguany ja han 
superat els 20.000. 
 
El senyor Silva (PSOE): diu que l’augment d’alts càrrecs ve donat perquè la majoria va votar la dedicació 
exclusiva i aquest fet, evidentment ha tengut repercussions a nivell pressupostari. 
 
El senyor Adrián diu que amb la majoria de partides hi està d’acord i que si no se separa la de retribucions d’alts 
càrrecs el forçaran a votar en contra. 
 
Els senyors Santandreu i Silva diuen que la votació és conjunta. 
 
La senyora Genovart i el senyor Adrián insisteixen a votar la partida de retribució d’alts càrrecs per separat. 
 



El senyor batle sotmet a votació  tractar la partida de referència per separat i per 4 vot a favor (PP, UM, EU - Els 
Verds) i 8 en contra (UIA i PSOE) es desestima la proposta. 
 
A continuació el batle dóna la paraula als representats dels treballadors laborals de l’Ajuntament, que havien 
sollicitat la seva intervenció a la sessió. 
 
El senyor Joan Matemales llegeix les reivindicacions dels treballadors i les corresponents propostes que en 
resum són: el repartiment d’uns 2.000.000 de pessetes entre tot el personal tenint en compte els vectors triennis, 
especial responsabilitat, localització les 24 hores del dia, caps de secció, etc.; tot això en tant que no es pugui 
aplicar la valoració dels llocs de feina i que aquestes millores es reflecteixin en els pressuposts dels propers 
exercicis. 
 
El senyor Matemales afegeix, de paraula,  que proposen que aquestes millores es facin efectives en un sol 
pagament i no de la forma prevista a l’annex del seu escrit. 
 
El senyor batle diu que aquesta no és la proposta que havien presentat per escrit,  i que no era correcte canviar la 
proposta a darrera hora i de forma improvisada. Afegeix que la catalogació de lloc de feina no està feta però que 
s’està fent i es preparen les taules salarials per a l’any 2000 i que l’equip de govern està fent feina amb allò que 
es va decidir a la comissió paritària. 
 
La senyora Sansó (PP) considera una falta  d’ètica suplementar la partida d’alts càrrecs amb un 1.200.000 
pessetes i no repartir 2.000.000 de pessetes  al personal. 
 
La senyora Genovart (UM) considera que s’hauria de donar més prioritat a les pretensions del personal i que 
dóna mala impressió no haver-hi catalogació de llocs de feina. 
 
El senyor Adrián (EU - Els Verds) manifesta que li sorprèn la celeritat en aprovar  el sou del batle i la lentitud que 
es tracten les reivindicacions del personal. Que és cert  que la proposta té defectes formals i a més no es té en 
compte el personal sense antiguitat, però es podria fer un sol pagament lineal a tot el personal i s’ofereix a 
presentar una moció en aquest sentit. 
 
El senyor Matemales diu que li agradaria que es votàs aquesta paga única. 
 
El senyor batle recrimina al senyor Adrián que vulgui dirigir el Ple i que, en aquests moments,  només es tracta 
d’escoltar als representants dels treballadors. 
 
El senyor Adrián reitera que en el torn de mocions s’ofereix a presentar-la per via d’urgència. 
 
A continuació es passa a votar l’expedient número 4/99  de modificació de crèdit dins el vigent pressupost 
mitjançant anullacions o baixes de partides del crèdit de partides que es considerin reductibles per un  import   
total de 26.140.000 pessetes i la votació dóna el següent resultat: 
 
 Vots a favor: 8 (UIA i PSOE) 
 Vots a favor menys en allò que es refereix a retribucions d’alts càrrecs: 2 ((UM i EU - Els Verds). 
 Vots en contra 2 (PP). 
 
En conseqüència queda aprovat l’expedient. 
 
5.  Estudi de l’expedient de baixes de drets reconeguts. 
 
 
El senyor batle explica que es tracta  d'aprovar un expedient de baixes de drets reconeguts degudament 
informades per import de 7.758.312 pessetes i que l’única cosa que fan és augmentar un pendent 
inexistent. D’altra banda s’ha de dir que no totes les baixes  produeixen una minoració dels ingressos ja 
que en n' ha bastants que provoquen  una alta. 



 
Posat l’assumpte a votació, per unanimitat s’acorda aprovar l’expedient de baixes de drets reconeguts 
per import de 7.758.312 pessetes. 
 
6.  Aprovació, si de cas, de la formalització de la Junta de Portaveus Municipal. 
  
El senyor batle explica que la Junta de Portaveus serà un òrgan collegiat integrat pels portaveus dels 5 grups 
polítics que composen el Ple i les seves  missions, entre altres seran:  començar a preparar  temes que en el seu 
dia es duran a Ple, tractar temes que no necessitin anar a comissió informativa i d’altres que la Batlia  o la Junta 
de Portaveus considerin oportuns. Les assistències a la Junta de Portaveus seran retribuïdes. 
 
 
 
La senyora Sansó (PP) diu que el seu grup està d’acord. 
 
 
 
La senyora Genovart (UM) diu que és una bona iniciativa de l’equip de govern ja que d’aquesta manera es podran 
tractar assumptes sense la rigidesa d’un Ple. 
 
 
 
El senyor Adrián (EU – Els Verds) manifesta que està d’acord i que hi estaria més si ja s’hagués formalitzat abans 
la Junta. 
 
 
 
Posat l’assumpte a votació, s’acorda per unanimitat formalitzar la Junta de Portaveus Municipal. 
 
 
 
7. Aprovació, si de cas,  de la ratificació de l’acord de la Comissió de Govern de dia 4 d’octubre 

referent a la designació de les festes locals per a l’any 2000. 
 
El senyor batle explica als assistents que com cada any, a petició de la Conselleria de Treball i Benestar 
Social,  l’Ajuntament ha de designar les dues festes de caràcter local i en aquest sentit la Comissió de 
Govern en sessió de dia 4 d’octubre passat va adoptar el següent acord, del qual es demana la seva  
ratificació: 
 
“1.- Designar com a festes locals del nucli d’Artà: 
 

- 17 de gener, Sant Antoni. 
- 24 d’abril, dilluns de Pasqua. 

 
2.- Designar com a festes locals del nucli de la Colònia de Sant Pere: 
 

- 17 de gener, Sant Antoni. 
- 29  de juny, Sant Pere.” 

 
Per unanimitat s’acorda ratificar de l’acord de la Comissió de Govern de dia 4 d’octubre sobre la 
designació de les festes locals. 



 
 
8. Ratificació, si de cas,  de l’acord de Comissió de Govern de dia 27 de setembre referent a la inclusió 

de l’obra “Condicionament de dues pistes de tennis” en el Pla d’equipaments esportius de 1999. 
 
El senyor Llinàs (PSOE) exposa als assistents que, con ja va manifestar a la Comissió Informativa, en principi no 
es pensava presentar cap obra pel motiu que la convocatòria anterior era bianual 1999-2000, no obstant això, 
posteriorment les varen informar que era convenient presentar-ne alguna, perquè hi havia possibilitats de 
fiançament. 
 
L’obra presentada és el condicionament de dues pistes de tennis municipals cedides a la Conselleria d’Educació i 
ubicades dins el recinte de l’I.E.S. Llorenç Garcies i Font que, segons s’acordà amb el senyor conseller la visita 
oficial que va fer a les dependències de l’I.E.S., seran retornades a l’Ajuntament. El cost de les obres és de 
18.851.518 pessetes. 
 
 
El senyor Llinàs diu que les deficiències tècniques que s’havien observades a la Comissió Informativa han estat 
subsanades, que s’ha donat compte al Consell Escolar de l’Institut d’aquesta iniciativa i, que aquest ha fet una 
sèrie de suggeriments que podran ser integrats. 
 
 
 
Afegeix que del que es tracta ara,  és de ratificar l’acord que, en relació en aquest tema va adoptar la Comissió de 
Govern  el dia 27 de setembre passat. 
 
 
 
Després de diverses intervencions dels senyors Adrián i Llinàs sobre la utilització de les pistes per part de 
l’alumnat de l’Institut, per unanimitat s’acorda ratificar l’acord de la Comissió de Govern de dia 27 de setembre 
referent a la inclusió de l’obra “Condicionament de dues pistes de tennis” en el Pla d’equipaments esportius de 
1999-2000. 
 
Una vegada tractats tos els assumptes inclosos a l’ordre del dia, el senyor president, en compliment del que 
disposa l’article 91.4 del ROF, demana als portaveus si per raons d’urgència han de sotmetre qualque assumpte 
a la consideració del Ple. 
 
Moció del PP sobre la plaça de sa Bassa den Fesol 
 
 
La senyora Sansó (PP) manifesta  que el passat 24 de setembre varen presentar una proposta amb el suport de 
les signatures de bastants de residents de la Colònia de Sant Pere, a la que demanaven el canvi de jocs infantils i 
sòl de la plaça de sa Bassa den Fesol, amb la finalitat d’evitar possibles accidents als nins que juguen allà i que 
encara no sa fet res. 
 
El senyor batle li contesta que la millora constant i continuada dels parcs infantils del municipi és un compromís 
que fa temps que aquest Ajuntament ve assumint. Així ho demostra el fet d’haver remodelat i millorat, durant 
aquests quatre anys passats la majoria dels espais públics i d’esbarjo d’Artà i de la Colònia (el parc de can Marín, 
la plaça del Progrés, el parc de na Caragol, la plaça de Montferrutx, etc.) Això sí, aquestes actuacions sempre 
s’han fet d’una manera planificada i d’acord amb les prioritats i la disponibilitat pressupostària municipal. L’actual 
equip de govern pretén continuar en aquesta línia i contempla actuacions d’aquest tipus en el pla d’actuació de 
l’any 2000. L’Equip de Govern discrepa de la necessitat d’algunes de les installacions proposades i es planteja -
cosa que no fa el representant d’EU-Els Verds- els costos que representen aquestes installacions així com el seu 
bon manteniment per part dels efectius dels serveis municipals. Es rebutja la moció. 
 
El senyor Adrián (EU – Els verds) diu que discrepa de la planificació del batle i posa com exemple el parc de Na 
Caragol que no es varen arreglar els jocs quan estaven desmontats per reparar el paviment. També diu que 



s’afegeix a la proposta del PP ampliada a tots els parc 
 
A continuació, donant compliment a l’article 83 del ROF, es procedeix a votar la declaració d’urgència d'aquesta 
moció i el resultat és següent: 
 
 Vots a favor de la urgència: 3 (PP i EU – Els Verds) 
 Vots en contra: 8 (UIA i PSOE) 
 Abstencions: 1 (UM) 
 
Consegüentment no es tracta. 
 
Moció de EU – Els Verds sobre paga única als treballadors. 
 
 
El senyor Adrián presenta una moció demanant que es pagui als treballadors una sola paga lineal a compte de la 
valoració dels llocs de feina. 
 
Es rebutja la declaració d’urgència per: 1 vot a favor (EU – Els Verds), 8 en contra (UIA I PSOE) i 3 abstencions (PP i UM) 
 
Moció de EU – Els Verds sobre seguretat a les platges 
 
El senyor Adrián torna presentar la proposta que va dur al Ple ordinari del passat mes d’agost en relació a  la 
manca de seguretat a  les diferents platges del terme municipal i afegeix que aquest mes hi ha hagut una 
mort per ofegament a la platja de Cala Torta. 
 
El senyor president contesta que tal i com ja se va contestar en el passat ple ordinari referent a aquesta moció, s’està 
treballant en un plantejament global de les platges del municipi -i la de la Colònia especialment- per dotar-les d’aquells 
equipaments i serveis establerts per llei i d’acord amb les disponibilitats pressupostàries municipals. Es rebutja la urgència de 
la moció. 
 
Posada a votació la declaració d’urgència, es rebutja per 4 vots a favor (PP, UM i EU – Els Verds) i 8 en contra 
(UIA i PSOE). 
 
Moció de EU – Els Verds sobre dotació de mitjans als grups polítics. 
 
El senyor Adrián diu que com que des del darrer Ple no ha vist cap avanç en aquest sentit excepte la collocació d’una bústia 
que s’ha fet a darrera hora, insisteix en la dotació de mitjans materials als grups polítics. 
 
El senyor president contesta que tal i com se va dir en el passat ple ordinari, s’ha habilitat un espai a la segona planta de 
l’edifici de la Sala que, tan bon punt estigui mínimament dotat amb els mitjans requerits, es posarà a disposició dels grups 
polítics sollicitants. Així mateix, es recorda que els membres de l’equip de govern pateixen el mateix problema. Es rebutja la 
urgència de la sessió. 
 
La senyora Genovart (UM) diu que no hi veu la urgència, però que li agradaria comptar amb aquests mitjans. 
 
Posada o votació la declaració d’urgència, es rebutja per 1 vot a favor (EU – Els Verds) i 11 en contra (UIA, PSOE, PP i UM) 
 
Moció de EU – Els Verds per ampliar l’oferta de canals de televisió que emeten senyal des del repetidor municipal de 
Sant Salvador. 
 
El senyor Adrián retira  la urgència de la moció ja que ha vist que a l’expedient de modificació de crèdit 
número 4 s’habilita una partida per ampliar la caseta del repetidor. 
 
Moció de EU – Els Verds  sobre el DIMILIN 
 
El senyor Adrián explica la proposta i és la finalitat de la mateixa evitar els tractaments aeris massius amb 
DIMILIN perquè aquest producte és perjudicial per altres espècies vegetals diferents al pi i a larves i insectes 
que no son la cuca del pi. 
 



El senyor batle li contesta que ja fa anys que aquest Ajuntament es pronuncià en contra dels tractaments aeris 
amb insecticides, per la qual cosa des de fa dos anys (des de l’estiu del 97) no se n’han fet dins el nostre terme 
municipal, ja que quan ens requerien per a l’inici de la campanya anual que promovia la Conselleria de Medi 
Ambient mai no ens hi adherírem. Pel que hem pogut aclarir a través d’Agricultura (que és la conselleria 
competent en aquesta matèria), ja fa tres campanyes que aquest producte no s’aplica. Actualment apliquen el 
Bacillus Thuringiensis (un híbrid de baixa toxicitat), i Artà no està dins el mapa d’aplicació  
A Artà ja fa anys que s’utilitzen les trampes de feromones per aquest tipus de campanyes: l’Ajuntament n’installa 
en els llocs públics on hi ha pins i n’ofereix gratuïtament als particulars que, en el seu moment, les solliciten per 
collocar-les. Es rebutja la moció. 
 
El senyor Adrián diu que si el batle assegura el que ha dit, retira la proposta. 
 
Moció de EU – Els Verds  sobre la producció i l’abocament d’enderrocs al terme municipal. 
 
El senyor Adrián retira la moció. 
 
_______________________________ Precs i preguntes 
 
Seguidament el senyor Adrián passa a llegir les preguntes que ha presentades en representació de EU – Els 
Verds que son contestades pel senyor batle, excepte la número 19 que la contesta el senyor Guiscafrè. 
 
1.- En el darrer plenari ordinari, de fa dos mesos, el Sr. Batle va afirmar que l’equip de govern tenia previst 
revisar el plec de condicions de les piscines municipals. Què ha fet l’equip de govern en aquests dos mesos? 
 
Resposta: L’Equip de Govern ha treballat en la revisió de l’esmentat plec i ha mantingut diferents contactes amb l’actual 
empresa concessionària. 
 
2.- Una de les qüestions pendents en aquesta revisió és la de l’accés gratuït dels alumnes dels centres 
escolars públics i concertats a les piscines municipals durant la jornada escolar. Està disposat l’equip de 
govern a assumir-ho? En cas afirmatiu, quan pensa aprovar-ho i fer-ho efectius? 
 
Resposta: La gratuïtat d’ús de les installacions per part dels centres escolars en horari lectiu és una possibilitat que s’està 
estudiant i valorant econòmicament. 
Tan bon punt s’hagi trobat una solució adient per a les tres parts afectades es proposarà la revisió, entre d’altres, d’aquest 
punt. 
 
3.- Quan durà la revisió del plec de condicions de la concessió de les piscines a Comissió Informativa? 
 
Resposta: Tan bon punt se tengui una proposta factible, concreta i adient per als centres. 
 
4.- Perquè no s’ha aprofitat l’avinentesa del canvi de pavimentació de la plaça de Na Caragol per adobar els 
jocs infantils espanyats (5)? 
 
Resposta: Aquestes obres encara no estan acabades del tot i aquesta revisió s’està fent. 
 
5.- Quan pensa efectuar les reparacions adients d’aquests jocs, tenint en compte que hi ha jocs espanyats 
que representen un perill per als allots? 
 
Resposta: Aquestes obres actualment s’estan duent a terme. 
 
6.- Com es pot planificar tant malament una obra com la del canvi de pavimentació abans esmentat, realitzant 
l’obra just quan comencen les classes i no durant les vacances? Per què no es va dur tot el material, totes les 
rajoles, al començar l’obra? 
 
Resposta: Aquestes obres estaven previstes en temps de vacances i s’hi començaren (02-09-99), una altra cosa ha estat que 
la disponibilitat de l’empresa i dels materials adequats no hagi estat la inicialment prevista. 
 



7.- A les investigacions realitzades pel Seprona sobre l’abocador illegal de Son Fortè, els propietaris de la 
finca manifesten que l’Ajuntament els va demanar permís per abocar enderrocs i residus urbans a la finca; i 
l’administrador de l’empresa de contenidors Llevant, Sr. Mora, també manifesta tenir autorització verbal d’un 
regidor de l’ajuntament de fa 6 anys. 
Confirma o desmenteix el Sr. Batle aquestes greus acusacions? 
 
Resposta: Que el Sr. batle sàpiga, mai no s’ha donat autorització ni permís verbal per aquests abocaments. 
 
8.- El senyor Adrián retira la pregunta. 
 
9.- Quin és l’objecte, l’estat i el resultat de les negociacions i contactes amb la família Truyols que l’Ajuntament ve realitzant? 
 
Resposta: No es mantenen més contactes amb l’esmentada família més que els derivats de les negociacions a què es fa 
referència en la pregunta anterior. 
 
10.- Ha realitzat qualque oferta concreta sobre l’edifici de les monges de la Colònia? Entra dins els plans de l’equip de govern 
convertir aquest edifici en una segona Residència de Persones Majors? 
 
Resposta: No. És una possibilitat que no es descarta quan arribi el moment oportú. 
 
11.- El full fotocopiat que el senyor batle va mostrar al passat plenari ordinari es correspon amb el cens que el 
seu partit (o altres) va fer servir durant la passada campanya electoral? 
 
Resposta: No. 
 
12.- El senyor Adrián retira la pregunta. 
 
13.- Quin és el resultat de les conversacions entre l’Ajuntament i la Conselleria d’Educació relatives a 
l’ampliació de les installacions del CP Na Caragol? Quan començaran les obres? 
 
Resposta: S’han presentat les necessitats actuals i en aquests moments la Conselleria les estudia per trobar-hi la solució més 
adient. 
 
14.- L’escoleta de dos anys que funciona al CP Na Caragol, és el resultat d’un acord entre l’APA de Na 
Caragol, l’Ajuntament i la Conselleria d’Educació. Aquest Centre ha funcionat durant un any com a 
experiència pilot. Quina avaluació ha tengut aquesta experiència pilot? En quin document es reflecteix? En 
cas d’existir, a quines conclusions arriba l’avaluació? 
 
Resposta: L’avaluació és positiva i per això el conveni s’ha renovat no fa gaire dies. A la Conselleria 
probablement si, però aquí no consta. El conveni ho reflecta.  
 
15.- Contempla l’equip de govern la possibilitat de construir un centre municipal d’Educació Infantil de 0 a 3 
anys? 
 
Resposta: Depèn. És una possibilitat si el solar actual no basta per a l’ampliació. 
 
16.- Quan té previst l’equip de govern convocar els Consells d’Àrea que preveu el Reglament de  Participació Ciutadana? 
Resposta: Abans de final d’any. 
 
17.- Quines mides té previstes l’equip de govern per evitar o palliar les inundacions que periòdicament sofreixen els baixos de 
Na Batlessa, i que ja han començat a veure’s agreujades per la construcció del nou Teatre Municipal? 
 
Resposta: Són a punt d’executar-se les obres d’ampliació del cabal de la síquia en els trams anterior i immediatament 
posterior del solar del teatre tal i com s’ha fet dins l’actual solar afectat per les obres. 
 
18.- Què pensa fer l’Ajuntament per millorar la neteja de les platges i evitar el lamentable espectacle del caramull de bosses 
de fems que hi ha a l’aparcament de Cala Torta? 
 
Resposta: Exigir una millor neteja als actuals concessionaris de la platja en qüestió i una recollida de fems més constant i 



efectiva a l’empresa REBALIM S.A.  
 
19.- Quin caràcter o relació amb l’Ajuntament té la comissió que ha presentat “l’informe sobre els noms dels carrers d’Artà”?. 
 
Resposta: Me fa l’efecte que ja es veu si es llegeix qui són els membres d’aquesta comissió. Però vaja, no tenc cap 
inconvenient d’explicar-la. Aquesta comissió constava de quatre membres: Montserrat santandreu, Toni Esteva, Pere Llull i 
Miquel Font. Si agafam el paràmetre  
“persones” i el posam en relació amb el paràmetre “Ajuntament”  tenim aquests resultats: en Montserrat Santandreu és el 
batle; en Toni Esteva fa part de la plantilla del personal laboral de l’Ajuntament; en Pere Llull és el marit d’una funcionària de 
l’Ajuntament, i en Miquel Font, que jo sàpiga, no té cap relació amb l’Ajuntament tret de la merament contributiva. Així, i de 
resultes de la combinació dels dos paràmetres esmentats, podem establir aquests graus de relació: un 50% dels membres de 
la comissió (és a dir, 2) tenen una relació molt directa amb l’Ajuntament, tot i que per ventura convendria distingir entre el grau 
de relació que hi té el batle i el que hi té un laboral; un 25% dels membres de la comissió (és a dir, 1) hi tenen una relació 
indirecta, a causa d’un contracte matrimonial en vigor, i un altre 25% dels membres (és a dir, 1) no hi tenen cap relació, 
excepte en períodes contributius. 
 
20.- Les propostes que se formulen a l’esmentat informe són propostes de l’equip de govern? Són propostes a títol personal? 
Quin caràcter tenen? 
 
Resposta: Són propostes que presenta l’equip de govern als partits de l’oposició perquè les estudiïn i les puguem debatre i, si 
és possible, consensuar abans que es converteixin en resolucions. 
 
21.- El Diari “Balears” amb data 08-10-99 publicà una noticia amb el títol “La Sala i Turisme dissenyen una estratègia per 
aturar l’oferta illegal. En el cas de la notícia s’afirma el següent “El que més preocupa al consistori artanenc és l’oferta illegal 
dins sòl rústic que s’ha detectat a través d’habitatges o xalets que es lloguen amb fins turístics sense pagar, però els 
corresponents imposts municipals” 
Han quantificat els serveis tècnics municipals quantes vivendes i xalets en sòl rústic o urbà funcionen com a oferta turística 
illegal? 
 
Resposta: No, no s’ha quantificat aquest tipus d’oferta, però a mesura que se n’han detectat casos s’ha posat en coneixement 
de la Conselleria de Turisme. 
 
22.- En la mateixa noticia, poc més endavant, s’informa de que el conseller de turisme, Sr. Alomar, va animar a l'Ajuntament 
d'Artà a fer les denúncies pertinents quan es trobi davant d’una possible activitat illegal, ja que els inspectors de Turisme i 
Hisenda s’encarregaran de la seva investigació. Quantes denúncies d’aquestes pràctiques comercials fraudulentes han 
presentat fins ara els serveis tècnics municipals? 
 
Resposta: Denúncia, cap. S’estan investigant possibles casos que, de confirmar-se, s’obriran els corresponents expedients 
sancionadors i la seva tramitació davant Turisme. Que sàpiga hi ha les tres de EU – Els Verds i una de més recent. 
 
I no havent-hi més assumptes a tractar, quan són les vint-i-dues hores i trenta minuts, s’aixeca la sessió de la 
qual, com a Secretari, don fe. 


